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COMPARATIVE ESTIMATION OF METHODS FOR TREATING PATIENTS 
WITH DIFFERENT FORMS DENTAL CARIES  
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A comparative evaluation of the treatment of patients – young people aged 15–17 years with various forms of 
dental caries using a part of complex treatment methods of pathogenetic therapy. Results of the study to establish the 
most effective treatment with the inclusion of pathogenic therapy by 15 % solution of phonophoresis dimephosphone 
patients to 02.0, 2.1 subcompensated to form cavities. Inclusion in the comprehensive treatment of pathogenic therapy 
by sublingual polyoxidonium found most effective in patients with K 02.0, K 1.2 decompensated form of dental caries. 
The effectiveness of treatment of patients with various forms of dental caries has resulted in the positive dynamics of 
the hygienic status of the oral cavity for hygienic index according to Fedorov, Volodkina and OHI-s, resistance of dental 
hard tissues for energy resources, as well - the intensity and increase the intensity of dental caries.
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Проведен анализ состояния пломб / реставраций, твердых тканей в зоне пломб / реставраций в объеме 
оперативно-восстановительного вмешательства, а также – качества оперативно-восстановительных манипуляций у 
больных кариесом зубов – подростков в возрасте 15–17 лет. Оценка изучаемых клинических параметров проводилась 
на основе оценочных критериев Ryge, позволяющих рассматривать изучаемые параметры, в конечном счете, с пози-
ции активности процесса и возможности его прогрессирования. Результаты исследования позволили установить со-
ответствие диагностированных нарушений качества пломб / реставраций в объеме оперативно-восстановительных 
манипуляций, состояния твердых тканей зубов в зоне оперативно-восстановительного вмешательства клинической 
форме кариеса зубов. Наибольшее число отклонений при оценке изучаемых параметров было выявлено у больных, 
стоматологический статус которых характеризовался суб- и декомпенсированным течением кариеса.  
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The analysis of fillings / restorations of hard tissue in the area of fillings / restorations in the volume of operative 
rehabilitation interventions, as well as - as the operating and recovery of manipulation in patients with tooth decay - 
adolescents aged 15–17 years. Evaluation of clinical parameters studied was based on the evaluation criteria Ryge, 
allowing to consider the studied parameters, ultimately, from the perspective of process activity and the possibility of 
progression. Results of the study to establish a correspondence diagnosed disorders quality fillings / restorations in the 
volume of operative recovery manipulation, the state of dental hard tissues in the area of operational and restorative 
intervention clinical form of dental caries. The largest number of departures in the evaluation of the parameters studied 
were found in patients, the dental status is characterized by sub-and decompensated over caries.Key words: dental 
caries, algorithm, pathogenetic therapy subcompensated, decompensated, forms.
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Изучено состояние пломб / реставраций, твердых тканей в зоне пломб / реставраций в объеме оперативно-
восстановительного вмешательства, а также – качества оперативно-восстановительных манипуляций у больных 
кариесом зубов – подростков в возрасте 15–17 лет, получавших различные методы патогенетической терапии в 
составе комплексного лечения кариеса, по клиническим критериям Ryge. Результаты оценки стоматологического 
статуса по изучаемым клиническим критериям выявили различную эффективность методов патогенетической те-
рапии при суб- и декомпенсированной формах кариеса: наибольшая эффективность патогенетической терапии с 


